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Protokół nr XIII/2019 z XIII sesji Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji, 
która odbyła się w dniu 17 grudnia 2019 r. 

w Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej przy ul. Świerkowej 1 
 
 

 
Sesję Rady Miasta prowadził Przewodniczący Rady Miasta Michał Gołąb. 
 
 
I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 
 
O godz. 18.30 Przewodniczący RM M. Gołąb ogłosił otwarcie obrad, przekazał informacje o ochronie 
danych osobowych (wyświetlono także na ekranie i umieszczono w sali obrad) i stwierdził kworum  
- obecnych 12 radnych (nieobecni na początku sesji: M. Łaskarzewska i W. Żółtowski,  
E. Barucka – cała sesja). Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu z sesji. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że porządek obrad został ogłoszony i przekazany 
radnym, jest też wyświetlony na ekranie. 
Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono. 
 
Porządek obrad: 

I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Miasta. 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
VI. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2028; 
2. zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2019 rok; 
3. ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2019; 
4. przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020 – 2040; 
5. uchwały budżetowej miasta na 2020 rok; 
6. zlecenia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenia kontroli działań Burmistrza Miasta Podkowa 

Leśna; 
7. wyrażenia zgody na zawarcie przez Miasto Podkowa Leśna porozumień z Gminą Brwinów  

i Gminą Grodzisk Mazowiecki w sprawie zasad prowadzenia pozaszkolnego punktu 
katechetycznego. 

VII. Przedstawienie wyników kontroli przeprowadzonych przez Komisję Rewizyjną: 
1. kontrola stanu prawnego gruntów o nieuregulowanym stanie prawnym; 
2. kontrola zgodności wprowadzenia zmian w harmonogramie odbioru nieczystości stałych z 

Regulaminem utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Podkowa Leśna, 
wprowadzonego uchwałą nr 274/XLII/2017 Rady Miasta Podkowa Leśna z dnia 30 listopada 
2017 r. 

VIII. Interpelacje i zapytania radnych. 
IX. Sprawy różne.  
X. Wolne wnioski. 
XI.   Zamknięcie sesji.  

    
III. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Miasta 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że projekt protokołu został przesłany radnym drogą 
elektroniczną. Uwagę do projektu protokołu zgłosił radny S. Lasota - poprawki zostały uwzględnione 
przez Przewodniczącego RM, wprowadzone do treści projektu protokołu i przekazane radnym. 
Innych uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący RM poddał projekt protokołu pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-
Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny 
NIEOBECNI (3) 
Edyta Barucka, Małgorzata Łaskarzewska, Wojciech Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania i stwierdził, że protokół został przyjęty - 
protokół Nr XII/2019 z XII sesji RM w dniu 28 listopada 2019 r. 
 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński przedstawił informację o swoich działaniach pomiędzy XII sesją RM  
w dniu 28 listopada 2019 r. a XIII sesją RM. Informacja Burmistrza stanowi załącznik Nr 2 do 
protokołu z sesji. 
 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że do RM wpłynęło pismo Rzecznika Dyscypliny 
Finansów Publicznych właściwego w sprawach rozpoznawanych przez Regionalną Komisję 
Orzekającą w sprawach o naruszenie dyscypliny finansów publicznych przy RIO w Warszawie  
o przekazaniu informacji o ujawnionych okolicznościach wskazujących na możliwość naruszenia 
dyscypliny finansów publicznych. Pismo zostało przekazane KR, a uchwała w tej sprawie jest  
w porządku obrad sesji (pkt VI ppkt 6). Ponadto Przewodniczący RM przekazał, że: 
-   wysłał kartki z życzeniami świątecznymi, 
- wziął udział w kilku spotkaniach świątecznych, w trakcie których odbył rozmowy m.in.  
z Komendantem Powiatowym Policji (kontrole prędkości) i ze Starostą Powiatu Grodziskiego 
(problemy z zatwierdzaniem niestandardowych metod ograniczenia prędkości pojazdów na ulicach w 
Podkowie Leśnej), 
- przedstawił radnym propozycję terminów sesji w 2020 r. 
 
O godz. 18.45 i 18.46 na salę obrad weszli kolejno radny W. Żółtowski i radna M. Łaskarzewska. 
Obecnych 14 radnych. 
 
VI. Podjęcie uchwał 
 
Projekty uchwał i autopoprawki wyświetlano na ekranie.  
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2028 
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński poinformował o wniesieniu autopoprawek do projektów uchwał ws. zmian 
w WPF na lata 2019-2028 i zmian w budżecie miasta na 2019 rok (pkt VI ppkt 1 i 2 porządku obrad)  
- załącznik Nr 3 do protokołu z sesji. Materiały zostały wcześniej przekazane radnym. 
Skarbnik Miasta A. Czarnecka omówiła wprowadzone autopoprawki. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska potwierdziła to i poinformowała, że projekt uchwały ws. zmian w 
WPF przed autopoprawką został pozytywnie zaopiniowany przez KGiR (jednogłośnie 6 głosów za). 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały dot. zmian w WPF  
z autopoprawkami Burmistrza. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Edyta Barucka 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 109/XIII/2019. 
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2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2019 rok 
 
Skarbnik Miasta A. Czarnecka krótko omówiła wprowadzane w budżecie zmiany. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska poinformowała, że projekt uchwały przed autopoprawką został 
pozytywnie zaopiniowany przez KGiR (jednogłośnie 6 głosów za). 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt uchwały z wprowadzoną autopoprawką pod głosowanie 
imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Edyta Barucka 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 110/XIII/2019. 
 

3. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku 
budżetowego 2019 
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński poinformował o wniesieniu autopoprawki do projektu uchwały (załącznik 
Nr 4 do protokołu z sesji) i krótko omówił wprowadzane zmiany. Materiały zostały wcześniej 
przekazane radnym. 
Skarbnik Miasta A. Czarnecka dodała, że o możliwej autopoprawce wspominała już na posiedzeniu 
KGiR. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska poinformowała, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez KGiR (jednogłośnie 6 głosów za). 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff przekazała, że Komisja nie opiniowała projektu uchwały z powodu 
nieobecności Pani Skarbnik na posiedzeniu. 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt uchwały z wprowadzoną autopoprawką pod głosowanie 
imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Paweł Dziekański, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina Likhtarovich, 
Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Magdalena Eckhoff 
NIEOBECNI (1) 
Edyta Barucka 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 111/XIII/2019. 
 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020 – 2040 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb zaproponował łączne omówienie projektów uchwał ws. WPF na lata 
2020-2040 i budżetu miasta na 2020 rok (pkt VI ppkt 4 i 5 porządku obrad). 
Burmistrz Miasta A. Tusiński poinformował o wniesieniu autopoprawek do ww. projektów uchwał - 
załącznik Nr 5 do protokołu z sesji. Materiały zostały wcześniej przekazane radnym.  
Skarbnik Miasta A. Czarnecka szczegółowo omówiła wprowadzone autopoprawki. 
Burmistrz Miasta przedstawił prezentację dot. konstrukcji budżetu miasta Podkowa Leśna 
planowanego na 2020 r., w tym źródła dochodów (ujęcie procentowe), podział wydatków (procenty  
i kwoty) oraz zestawienie dochodów miasta i zadłużenia miasta w latach 2010-2020 (załącznik Nr 6 
do protokołu z sesji). 
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Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że KGiR i KSS opiniowały projekt budżetu miasta na 
wspólnym posiedzeniu. Wyniki głosowań: KGiR pozytywnie jednogłośnie 5 głosów za,  
KSS pozytywnie jednogłośnie 7 głosów za - w tym przegłosowano poprawkę o zwiększenie kwoty na 
walkę ze smogiem, która została na sesji wprowadzona autopoprawką. 
 
Radna D. Smolny zaproponowała wprowadzenie zmiany do projektu budżetu miasta - zwiększenie 
dofinansowania Policji o kwotę 10.000 zł na dodatkowe służby ponadnormatywne poprzez 
przeniesienie środków z rozdziału 75023 - 7.000 zł (w tym 4210 - 3.000 zł, 4300 - 4.000 zł)  
i z rozdziału 75075 - 3.000 zł. Radna uzasadniła swój wniosek (kwota dofinasowania nie była 
zwiększana od 5 lat, odniesienie do kwot przeznaczanych przez ościenne gminy, wzrost 
przestępczości i kolizji w mieście). 
Do propozycji radnej krytycznie odnieśli się Burmistrz Miasta oraz radni W. Żółtowski,  
M. Łaskarzewska, B. Majewska (m.in. kwoty w działach 75023 i 75075 nie wystarczą na pokrycie 
wszystkich wydatków i nawet przy teraz zaplanowanych sumach wiadomo, że trzeba będzie szukać 
środków na ich zwiększenie w ciągu roku; okoliczne gminy mają większy wskaźnik przestępczości  
i większe budżety; utrzymanie Policji to zadanie własne państwa; zwiększenie dofinansowania dla 
Policji można rozważać w ciągu roku, gdy będzie taka potrzeba; niewykorzystana część dotacji na ten 
rok została przeznaczona na nagrody dla policjantów). 
Wniosek radnej poparli natomiast Przewodniczący RM (warto zwiększyć nakłady na Policję, aby 
poprawić bezpieczeństwo mieszkańców) i radny S. Lasota, który jednocześnie zgłosił, że jeśli w 
głosowaniu nie przejdzie wniosek radnej D. Smolny, to proponuje poddać pod głosowanie wniosek o 
zwiększenie dofinansowania dla Policji o kwotę 5.000 zł, proporcjonalnie ze wskazanych przez radną 
działów. 
 
Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad wnioskiem radnej D. Smolny. W czasie, kiedy 
formułowano wniosek przygotowując głosowanie elektroniczne, trwała dalsza dyskusja nad projektem 
budżetu miasta. Głos zabrała jedna z mieszkanek. Odczytała swoje pismo, które następnie złożyła na 
ręce Przewodniczącego RM z prośbą o dołączenie jej uwag do protokołu z sesji. Wyraziła negatywną 
opinię nt. budowy przedszkola za kwotę 14.000.000 zł. Negatywnie odniosła się także do pomysłu 
przeznaczenia kwoty ponad 1.200.000 zł na działanie Podkowa Leśna = Human Smart Town. Zwróciła 
również uwagę, że w ramach dyskusji nad projektem budżetu zabrakło dyskusji nad wnioskami do 
budżetu złożonymi przez radnych i mieszkańców.  
Do wypowiedzi mieszkanki krytycznie odnieśli się: 
-  Burmistrz Miasta uzasadnił koszty budowy przedszkola i środki na projekt Human Smart Town, 
- Przewodnicząca KGiR oznajmiła, że na posiedzeniach komisji dyskutowano nad złożonymi do 
budżetu wnioskami; odniosła się również do budowy przedszkola wyjaśniając, że obecny budynek 
przedszkola zagraża bezpieczeństwu przebywających tam dzieci; zwróciła także uwagę na 
uzasadnione występowanie o fundusze unijne, które mają duży wpływ na budżet miasta, 
- radna M. Łaskarzewska dodała, że smuci ją, że mieszkańcy uczestniczą w posiedzeniach komisji,  
a nie rozumieją, co dzieje się w mieście.  
Zanim Burmistrz Miasta poddał krytyce wypowiedź mieszkanki, zapytał ją, czy wie jaka jest liczba 
dzieci zameldowanych, mieszkających w Podkowie w tych rocznikach, które mogą pójść do 
przedszkola, mieszkanka jednak nie udzieliła odpowiedzi. 
 
Mieszkaniec zapytał Przewodniczącą KSS o losy złożonego przez niego wniosku o dofinansowanie 
lekcji matematyki w szkole podstawowej. Wniosek został złożony, lekcje takie powinny być 
realizowane, a Komisja od ponad miesiąca nie rozpatrzyła wniosku.  
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff wyjaśniła, że wniosek został wpisany do protokołu. Jest to natomiast 
dyskusja i pomysł na przyszły rok szkolny lub następne. Były rozmowy orientacyjne, niewiążące. 
Burmistrz Miasta zwrócił uwagę, że wnioski dot. programu nauczania w jednostce powinny wypływać 
ze środowiska szkolnego lub od rodziców dzieci uczących się w tej szkole. Ponadto wniosek zapewne 
został złożony już po terminie składania wniosków do budżetu, może więc dotyczyć kolejnego roku. 
Poza tym, jeśli nie będzie takiej potrzeby, to wniosek nie zostanie uwzględniony. 
Dyrektor Szkoły Podstawowej A. Hein przypomniała, że na posiedzeniu KSS przedstawiła swoją 
analizę szkoły i tego, co w szkole można by było zrobić. Prezentacja oparta była na wstępnej analizie 
sukcesów innych szkół i pomysłów, które ewentualnie można by było zaimplementować (jednak nie w 
tym roku). Jest to początek dyskusji. Równolegle jest prowadzona dyskusja nt. budżetu jednostki, a ta 
idzie w innym kierunku. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie wniosek radnej D. Smolny o przeniesienie środków  
z rozdziału 75023 - 7.000 zł (w tym 4210 - 3.000 zł, 4300 - 4.000 zł) i z rozdziału 75075 - 3.000 zł;  
w sumie 10.000 zł na dofinansowanie Policji (służby ponadnormatywne).  
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Wyniki głosowania: 
ZA: 5, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Michał Gołąb, Sławomir Lasota, Jacek Matłacz, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Dąbrówka Smolny 
PRZECIW (7) 
Paweł Dziekański, Małgorzata Janus, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Anna 
Olejniczak-Siara, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Magdalena Eckhoff, Karolina Likhtarovich 
NIEOBECNI (1) 
Edyta Barucka 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Wniosek nie został przyjęty. 
 
Wobec powyższego Przewodniczący RM poddał pod głosowanie wniosek radnego S. Lasoty o 
przeniesienie środków z rozdziału 75023 - 3.500 zł (w tym 4210 - 1.500 zł, 4300 - 2.000 zł) i z 
rozdziału 75075 - 1.500 zł; w sumie 5.000 zł na dofinansowanie Policji (służby ponadnormatywne).  

Wyniki głosowania: 
ZA: 5, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Michał Gołąb, Sławomir Lasota, Jacek Matłacz, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Dąbrówka Smolny 
PRZECIW (7) 
Paweł Dziekański, Małgorzata Janus, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Anna 
Olejniczak-Siara, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Magdalena Eckhoff, Karolina Likhtarovich 
NIEOBECNI (1) 
Edyta Barucka 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Wniosek nie został przyjęty. 
 
Wobec braku innych pytań Przewodniczący RM przekazał informacje o opinii RIO nt. przedłożonego 
przez Burmistrza Miasta projektu uchwały o WPF na lata 2020-2040 – opinia pozytywna z uwagą 
(uchwała RIO Nr Wa.466.2019 z dnia 14 grudnia 2019 r. – wyświetlono na ekranie, załącznik Nr 7 do 
protokołu z sesji), potem przedstawił projekt uchwały, a następnie poddał pod głosowanie imienne 
projekt uchwały z wprowadzoną autopoprawką. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
PRZECIW (1) 
Dąbrówka Smolny 
NIEOBECNI (1) 
Edyta Barucka 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 112/XIII/2019. 
 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej miasta na 2020 rok 
 
Przewodniczący RM przekazał informacje o opinii RIO nt. przedłożonego przez Burmistrza Miasta 
projektu uchwały budżetowej na 2020 rok i opinii o możliwości sfinansowania planowanego deficytu 
na 2020 rok – opinia pozytywna z uwagą (uchwała RIO Nr Wa.467.2019 z dnia 14 grudnia 2019 r. – 
wyświetlono na ekranie, załącznik Nr 8 do protokołu z sesji), potem przedstawił projekt uchwały,  
a następnie poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały z wprowadzoną autopoprawką. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
PRZECIW (1) 
Dąbrówka Smolny 
NIEOBECNI (1) 
Edyta Barucka 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 113/XIII/2019. 
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenia kontroli działań 
Burmistrza Miasta Podkowa Leśna 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb przekazał, że Rzecznik Dyscypliny Finansów Publicznych otrzymał 
doniesienie od jednej z mieszkanek o okolicznościach, które mogą wskazywać na możliwość 
naruszenia dyscypliny finansów publicznych. RM musi udzielić Rzecznikowi odpowiedzi o działaniach 
podjętych w celu ustalania, czy w zakresie opisanym w przekazanej informacji doszło do naruszania 
dyscypliny finansów publicznych. Pojawiła się intencja, aby KR zbadała sprawę. Informacje o podjętej 
uchwale oraz o wynikach kontroli zostaną przekazane Rzecznikowi. Równolegle wyjaśnień 
Rzecznikowi udzieli Burmistrz. 
Burmistrz Miasta A. Tusiński dodał, że Rzecznik Dyscypliny Finansów Publicznych nie pisze o 
podejrzeniu naruszenia dyscypliny finansów publicznych, a jednie zgodnie z kompetencjami 
przekazuje zawiadomienie, wskazując dodatkowo, że podmiot, który je złożył, nie miał umocowania, 
aby takie pismo złożyć. Temat dotyczy stawu. Wytłumaczenie całości skargi jest proste, odpowiedź 
Burmistrza wkrótce zostanie przekazana Rzecznikowi. RM ma natomiast 60 dni na zajęcie 
stanowiska. Gdyby władze miasta nie wypowiedziały się w tej sprawie, to Rzecznik z urzędu 
zmuszony jest wszcząć postępowanie wyjaśniające. Pismo napisała ta sama mieszkanka, która pisała 
do RIO i do SKO, które stwierdziło, że jest to już nękanie UM, a nie troska o sprawy publiczne. 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Sławomir Lasota, Karolina Likhtarovich, 
Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
PRZECIW (1) 
Małgorzata Janus 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Anna Olejniczak-Siara 
NIEOBECNI (1) 
Edyta Barucka 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 114/XIII/2019. 
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Miasto Podkowa Leśna 
porozumień z Gminą Brwinów i Gminą Grodzisk Mazowiecki w sprawie zasad prowadzenia 
pozaszkolnego punktu katechetycznego 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o przedstawienie opinii komisji. 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff i Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazały, że obie komisje 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (KSS – jednogłośnie, KGiR - 5 głosów za, 1 przeciw,  
0 wstrzymujących). 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
PRZECIW (1) 
Dąbrówka Smolny 
NIEOBECNI (1) 
Edyta Barucka 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 115/XIII/2019. 
 

VII. Przedstawienie wyników kontroli przeprowadzonych przez Komisję Rewizyjną 
 
1. Kontrola stanu prawnego gruntów o nieuregulowanym stanie prawnym 
 

Przewodniczący KR P. Dziekański przedstawił przedmiot, termin i sposób przeprowadzenia kontroli,  
a także ustalenia, wnioski oraz zalecenia pokontrolne. Protokół pokontrolny jest zamieszczony w BIP  
(załączniki nr 9 i 10 do protokołu z sesji).  
 

2.   Kontrola zgodności wprowadzenia zmian w harmonogramie odbioru nieczystości stałych  
z Regulaminem utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Podkowa Leśna, 
wprowadzonego uchwałą nr 274/XLII/2017 Rady Miasta Podkowa Leśna z dnia 30 listopada 
2017 r. 

 
Przewodniczący KR P. Dziekański przedstawił przedmiot kontroli, ustalenia, wnioski oraz zalecenia 
pokontrolne. Protokół pokontrolny jest zamieszczony w BIP i stanowi załącznik nr 11 do protokołu  
z sesji.  
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński poinformował, że przedłoży RM na piśmie uwagi do obu protokołów 
pokontrolnych KR. 
 
Odpowiadając na pytanie radnej B. Majewskiej, Burmistrz odniósł się do kwestii instalacji termicznie 
zmniejszających objętość odpadów, które powstają w różnych krajach na terenie UE, jednak strona 
samorządowa w Polsce do tej pory nie dostała zgody na stosowanie takich rozwiązań. Burmistrz 
nawiązał także do wzrostu kosztu odbioru odpadów na terenie poszczególnych gmin. 
 
Radny S. Lasota zapytał, do jakich źródeł sięgnęła KR w celu potwierdzenia, czy faktycznie nie ma 
właścicieli tych działek mających kształt wąskich pasów wzdłuż dróg (dot. protokołu pokontrolnego 
KR). 
Przewodniczący KR powiedział, że mapy sporządzone przed 1990 r. tych pasów nie miały, pojawiły 
się one na późniejszych mapach. Brakuje natomiast wiedzy i dokumentacji, skąd się one wzięły. 
Burmistrz Miasta wyjaśnił, że źródłem wiedzy o stanach prawnych działek są księgi wieczyste.  
W księdze wpisany jest właściciel, ew. że właściciel jest nieustalony lub że władającym jest Skarb 
Państwa. Są też działki, które nie mają założonych ksiąg wieczystych. Większość działek 
historycznych, z którymi miasto ma problem, pochodzi ze zbioru dokumentów ksiąg hipotecznych 
Dóbr Podkowa Leśna (pierwotnie było 7 tomów, lecz 2 spłonęły). UM ma kserokopie większości tych 
dokumentów, jednak zdarzało się, że notariusz, który spisywał akt notarialny np. za czasów zaborów, 
przeniósł mapę podziałową do innej księgi, nie robiąc o tym wzmianki. Poszukiwanie powiązań  
i ustalanie właścicieli jest więc trudne i czasochłonne. Zalecenie KR, aby wykonać analizę prawną 
możliwości uregulowania prawa własności tych pasów działek oddzielających przylegającą posesję od 
drogi Burmistrz rozumie w ten sposób, że powinien wskazać kilka możliwości rozwiązań problemu,  
w tym drogę z wykorzystaniem sądu.  
 
VIII. Interpelacje i zapytania radnych 
 
Radny S. Lasota zapytał, czy miasto ma narzędzia prawne do tego, aby przyjęcie dziecka do 
przedszkola publicznego i niepublicznego uzależnić od faktu, czy dziecko posiada komplet szczepień 
obowiązkowych. 
Burmistrz Miasta A. Tusiński odpowiedział, że tego typu uchwała mogłaby być uchylona przez nadzór 
prawny Wojewody. Przedszkole publiczne ma obowiązek przyjęcia dziecka do przedszkola. 
Przedszkola niepubliczne natomiast należą do podmiotów prywatnych i miasto nie może im narzucić 
ograniczeń w kwestii rekrutacji. 
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Skarbnik Miasta A. Czarnecka dodała, że jeśli jest mniej dzieci chętnych niż miejsc w przedszkolu 
publicznym, to wszystkie dzieci muszą zostać przyjęte. Tego typu rozwiązania mogą zadziałać tam, 
gdzie chętnych jest więcej niż miejsc. Ponadto uchwały takie najczęściej są stosowane dla żłobków, 
bo nie ma obowiązku przyjęcia dziecka do żłobka. 
 
Radna A. Rotfeld-Paczkowska zapytała, czy jest możliwość uzyskania pomocy UM w transporcie 
bezdomnego zwierzęcia do schroniska. Podobno ostatnio UM odmówił pomocy w transporcie – 
chodziło o szczeniaki znalezione w lesie. 
Burmistrz Miasta wyjaśnił, że została powiadomiona Fundacja, nie mogli jednak przyjechać tego 
samego dnia, ale odłowili szczeniaki w sobotę. W tej chwili wszystkie pieski są już w domach 
zastępczych. Miasto reaguje na wszystkie zgłoszenia. 
 
Radny J. Matłacz zgłosił uwagi do systemu powiadamiania sms dla mieszkańców - nie działa on 
regularnie. Zapytał też, czy poprzez ten system można też wysyłać powiadomienia o włączeniach 
prądu i o posiedzeniach komisji  RM (taką potrzebę zgłaszają mieszkańcy).  
Burmistrz Miasta przyznał, że jest wiele zastrzeżeń do tego systemu. Od 1 lutego 2020 r. będzie 
działał inny system, który obecnie jest testowany. Będzie on powiązany z systemem księgowym. 
Wysyłanie większej ilości informacji jest możliwe, jednak informacje niecykliczne muszą być przez 
kogoś ręcznie wpisywane, co byłoby dodatkowym obciążeniem dla pracowników.  
 
Radna M. Eckhoff zapytała, w jakich miejscach poza Internetem mieszkańcy mogą szukać 
obwieszczeń o posiedzeniach komisji. Były uwagi, że nie o wszystkich posiedzeniach informacje były 
rozplakatowane.  
Pracownik UM B. Krupa odpowiedziała, że informacje o posiedzeniach komisji są wywieszane na 
miejskich tablicach informacyjnych przy urzędzie i na kilkunastu tablicach na terenie miasta, z czego 
trzy z tych tablic to tablice zamykane (róg ul. Jana Pawła II i ul. Akacjowej, ul. Jana Pawła II przy 
pawilonie handlowym, ul. Zachodnia). Na tablicach niezamykanych ogłoszenia są jednak często 
zaklejane lub zrywane.  
Burmistrz Miasta dodał, że nawet ponowne dowieszanie ogłoszeń może nie okazać się skuteczne. 
 
IX. Sprawy różne 
 
Radny S. Lasota przekazał, że złożył niedawno na ręce Przewodniczącego RM zarys projektu 
uchwały intencyjnej mającej na celu zwiększenie bezpieczeństwa pieszych na ul. Jana Pawła II  
i ul. Brwinowskiej poprzez spowolnienie ruchu samochodów (komunikat do Starostwa Powiatowego, 
jak mieszkańcy miasta wyobrażają sobie organizację ruchu na tych dwóch ulicach). Radny 
zaproponował, aby radni przedyskutowali przedstawione przez niego rozwiązania i aby przez 
najbliższy miesiąc przesyłali mu uwagi i własne propozycje. Radny zbierze wszystkie te propozycje  
i sformułuje nowy wariant projektu uchwały. Potem każdy punkt tego projektu mógłby zostać poddany 
głosowaniu przez obie komisje, tak aby zebrać propozycje mające poparcie większości radych. Byłaby 
to ostateczna wersja projektu uchwały intencyjnej. 
Innych spraw w tym punkcie nie poruszono. 
 
X.  Wolne wnioski 
 
Mieszkaniec przedstawił wniosek o zabezpieczanie rozjeżdżanego przez klientów restauracji 
fragmentu zabytkowej alei Lipowej i poprosił radnego S. Lasotę, aby poprowadził tę sprawę.  
 
Inny mieszkaniec poruszył temat sztucznie wywołanego pożaru na jednej z posesji przy  
ul. Storczyków. Ogromna ilość toksyn rozprzestrzeniła się na teren całego miasta. Chciałby, aby w 
przyszłości takie zdarzenia nie miały miejsca. Należy zwracać na to uwagę np. przy rozpatrywaniu 
wniosków o zgodę na zajęcie pasa drogowego.  
Burmistrz  Miasta A. Tusiński wyjaśnił, że nie ma jurysdykcji nad tym, jak mieszkańcy rozporządzają 
prywatną własnością. Ma natomiast obowiązki wynikające z ustawy o drogach publicznych - jest 
określony druk i ściśle określone warunki wydawania zgody na zajęcie pasa drogowego. Burmistrz 
jednak zgadza się z tym, że pomysł wzniecenia tego pożaru był kuriozalny. Burmistrz wysłał zapytania 
w tej sprawie do odpowiednich służb (temat poruszony w informacji o działaniach Burmistrza 
pomiędzy sesjami; zapytania wysłano do Komendy Państwowej Powiatowej Straż Pożarnej, Komendy 
Powiatowej Policji, Powiatowego Państwowego Inspektora Sanitarnego, Wojewódzkiego Inspektora 
Ochrony Środowiska, Mazowieckiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, Powiatowego 
Inspektora nadzoru Budowlanego; ponadto pisma wzywające do złożenia wyjaśnień wysłano do 
studia filmowego oraz właścicieli nieruchomości, na której były realizowane zdjęcia). 
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Mieszkanka zapytała, czy gmina podjęła jakieś kroki w związku z tą sprawą, np. zgłoszenia do 
prokuratury zawiadomienia o popełnionym przestępstwie.  
Burmistrz Miasta odpowiedział, że raczej nie on jest od zgłoszeń do Prokuratury. 
Radna M. Eckhoff dodała, że Burmistrz opisał już podjęte działania. Ponadto uważa, że jeśli ktoś jest 
naocznym świadkiem jakiegoś niepokojącego zajścia, to powinien od razu powiadomić odpowiednie 
służby. 
 
XI.  Zamknięcie sesji 
 
Wobec braku innych wniosków o godz. 21.10 Przewodniczący RM M. Gołąb przekazał życzenia 
świąteczne, zamknął XIII sesję Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji i zaprosił do udziału w 
spotkaniu opłatkowym. 
 
 
 
 
Sesja była transmitowana on-line. Transmisje sesji udostępniane są na kanale YouTube  
pn. „Sesje Rady Miasta Podkowa Leśna” - adres:  
https://www.youtube.com/channel/UCvAVZWcNfr_Ya1teWYYHTaw - link udostępniony jest na 
stronie internetowej miasta oraz w BIP Miasta. 
Nagranie video zamieszczone jest na stronie internetowej miasta, na podkowalesna.esesja.pl  
i w BIP Miasta. 
Nagranie audio przebiegu obrad przechowywane jest w biurze Rady Miasta. 
Wyniki głosowań imiennych były wyświetlane na ekranie w sali obrad. 
Podjęte uchwały wraz z imiennymi wykazami głosowań znajdują się w biurze Rady Miasta  
i są zamieszczone w BIP Miasta oraz na stronie podkowalesna.esesja.pl.  
Na sali obrad umieszczono informację o ochronie danych osobowych. Klauzulę wyświetlono także 
na ekranie w trakcie trwania sesji. 
 
 
 
 
          Protokołowała:       Obradom przewodniczył:  
            Beata Krupa              Michał Gołąb  
                     /-/                                /-/ 
    Gł. Specjalista w Ref. OSO            Przewodniczący  
Urzędu Miasta Podkowa Leśna              Rady Miasta Podkowa Leśna 
 
 
 
 
 
 
Wyjaśnienie skrótów: 

RM – Rada Miasta Podkowa Leśna 
UM – Urząd Miasta Podkowa Leśna 
KR – Komisja Rewizyjna  
KSWiP – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
KGiR – Komisja Ładu Przestrzennego, Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska 
KSS – Komisja Spraw Społecznych 
BIP – Biuletyn Informacji Publicznej  
WPF – Wieloletnia Prognoza Finansowa 
Ref. OSO – Referat Organizacyjny i Spraw Obywatelskich  
RIO – Regionalna Izba Obrachunkowa  
SKO – Samorządowe Kolegium Odwoławcze  

 
 
 
 
 
 
 
 



10 
 

Załączniki: 
1. Lista obecności radnych na sesji 
2. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
3. Autopoprawka Burmistrza Miasta do projektów uchwał w sprawie zmian w WPF 2019-2028  

i zmian w budżecie miasta na 2019 rok 
4. Autopoprawka Burmistrza Miasta do projektu uchwały w sprawie ustalenia wydatków 

niewygasających z upływem roku budżetowego 2019 
5. Autopoprawka Burmistrza Miasta do projektów uchwał w sprawie zmian w WPF na lata  

2020-2040 i zmian w budżecie miasta na 2020 rok 
6. Prezentacja Burmistrza Miasta dot. konstrukcji budżetu miasta Podkowa Leśna na 2020 r. 
7. Uchwała Nr Wa.466.2019 RIO z dnia 14 grudnia 2019 r. ws. wydania opinii o przedłożonym 

przez Burmistrza Miasta Podkowa Leśna projekcie uchwały o WPF na lata 2020-2040  
8. Uchwała Nr Wa.467.2019 RIO z dnia 14 grudnia 2019 r. ws. wydania opinii o przedłożonym 

przez Burmistrza Miasta Podkowa Leśna projekcie uchwały budżetowej na 2020 rok i opinii  
o możliwości sfinansowania planowanego deficytu na 2020 rok 

9. Protokół pokontrolny Komisji Rewizyjnej z kontroli stanu prawnego gruntów  
o nieuregulowanym stanie prawnym 

10. Załącznik do protokołu pokontrolnego Komisji Rewizyjnej z kontroli stanu prawnego gruntów o 
nieuregulowanym stanie prawnym (prezentacja) 

11. Protokół pokontrolny Komisji Rewizyjnej z kontroli zgodności wprowadzenia zmian  
w harmonogramie odbioru nieczystości stałych z Regulaminem utrzymania czystości  
i porządku na terenie miasta Podkowa Leśna, wprowadzonego uchwałą nr 274/XLII/2017 
Rady Miasta Podkowa Leśna z dnia 30 listopada 2017 r. 
 

 
 
 


